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REVISTA PRESEI 

 

 

 Președintele PSD, Marcel Ciolacu: Am hotărât depunerea unei moțiuni de 

cenzură în luna august 

Președintele interimar al PSD, Marcel Ciolacu, a anunțat, joi după-amiază, că 

social-democrații au decis depunerea unei moțiuni de cenzură în luna august 

împotriva cabinetului Orban. 

Marcel Ciolacu a susținut o conferință de presă după declarațiile de astăzi ale 

președintelui Klaus Iohannis. Șeful statului acuză PSD că a creat o criză sanitară ca 

apoi să critice guvernul. 

Marcel Ciolacu, Președintele interimar al PSD: „Un haos mai mare decât e acum 

nu poate fi creat nici măcar de PSD, de aceea am decis depunerea moțiunii de 

cenzură în august”. 

„Este inadmisibilă abordarea președintelui Klaus Iohannis, este sub 

demnitarea funcției publice pe care, vremelnic, o deține”, a declarat Marcel 

Ciolacu. 

El a mai spus că nu înțelege „obsesia de a găsi vinovați în altă parte decât în datele 

oficiale” 

„Disperarea cu care atacă PSD confirmă faptul că guvernul său a pierdut 

controlul în gestionarea pandemiei. Acesta e rezultatul unei guvernări 

interesate doar de alegeri, de furat și de a împări funcții publice membrilor 

PNL. Un haos mai mare decât e acum nu poate fi creat nici măcar de PSD, de 

aceea am decis depunerea moțiunii de cenzură în august”, a conchis liderul 

interimar al PSD. 

PSD a creat intenționat o criză sanitară pentru ca la sfârșit să vină și să critice 

guvernul pentru măsuri care nu au putut fi luate, a declarat, joi, președintele Klaus 

Iohannis. 

http://stiri.tvr.ro/klaus-iohannis--cei-care-nu-respecta-normele-sanitare-vor-fi-amenda--i--e-momentul-sa-fim-extrem-de-fermi_866858.html#view
http://stiri.tvr.ro/klaus-iohannis--cei-care-nu-respecta-normele-sanitare-vor-fi-amenda--i--e-momentul-sa-fim-extrem-de-fermi_866858.html#view
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„PSD, nemulțumit de reușitele guvernului PNL a vrut să creeze o criză 

sanitară pentru a avea motiv să critice guvernul. PSD intenționat a creat o 

criză sanitară pentru ca la sfârșit să vină și critice guvernul pentru măsuri 

care nu au putut fi luate. Pentru PSD nu contează că mii de români s-au 

îmbolnăvit, că sute de români au murit. Pentru PSD a fost important să creeze 

o criză să aibă pentru ce critica Guvernul”, a declarat Klaus Iohannis. 

El a mai spus că în starea de urgență, când în vestul Europei au fost multe cazuri, 

în România a fost epidemie, au fost decese, dar un număr foarte limitat, pandemia 

a fost gestionată bine de guvern. 

Iohannis a acuzat PSD că a tergiversat intrarea în vigoare a noii legi referitoare la 

carantină și izolare. 

Marcel Ciolacu a mai anunțat că în şedinţa Comitetului Executiv Naţional al PSD 

s-a aprobat declanşarea procedurilor interne pentru congres: ar putea să aibă loc pe 

22 august. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Biroul Permanent al PSD Ilfov a fost dizolvat; preşedinte interimar al 

organizaţiei a fost numit Viorel Iordache 

Biroul Permanent al PSD Ilfov a fost dizolvat joi, iar preşedinte interimar al 

organizaţiei fost numit Viorel Iordache. 

"A fost dizolvat Biroul permanent (al PSD Ilfov - n.r.). Am numit un alt coleg, 

Iordache Viorel. Îi urăm succes şi sunt ferm convins că o să se mişte foarte repede 

în perioada următoare", a declarat preşedintele interimar al PSD, Marcel Ciolacu, 

la finalul şedinţei Comitetului Executiv Naţional al partidului. 

Ciolacu a anunţat încă de marţi că va propune, în şedinţa CExN al partidului, 

dizolvarea Organizaţiei PSD Ilfov. 

"Voi propune în Comitetul Executiv dizolvarea acestei organizaţii, chiar dacă 

suntem în prag de alegeri şi sunt ferm convins că avem capacitatea de a face o 

echipă rapid acolo, să fim pregătiţi şi la Ilfov de alegeri. (...)  

https://www.agerpres.ro/politica/2020/07/30/biroul-permanent-al-psd-ilfov-a-fost-dizolvat-presedinte-interimar-al-organizatiei-a-fost-numit-viorel-iordache--548726
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Este inadmisibil aşa ceva. Am aflat din presă. Nu am crezut aşa ceva. Am avut o 

discuţie cu preşedintele de organizaţie acum aproximativ o lună de zile, i-am spus 

că în echipa dânsului există o persoană asupra căreia sunt foarte multe bănuieli de 

implicări într-o anumită zonă care nu ne reprezintă şi chiar i-am spus să ia măsurile 

necesare de a fi schimbat din funcţie, respectiv de secretar executiv", a spus 

Ciolacu. 

Reacţia sa a venit după ce presa a scris că PSD Ilfov ar fi condus de interlopi. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Romania, printre statele UE cu cea mai scazuta rata a somajului in luna 

iunie 

In iunie, luna in care in majoritatea statelor membre ale UE au inceput sa fie 

ridicate restrictiile menite sa opreasca raspandirea pandemiei 

de coronavirus (COVID-19), rata somajului a urcat la 7,1%, de la 7% in mai, in 

timp ce in zona euro rata somajului a crescut la 7,8%, de la 7,7%, arata datele 

publicate joi de Oficiul European de Statistica (Eurostat). 

 

In randul statelor membre, cele mai scazute rate ale somajului s-au inregistrat in 

Cehia (2,6%), Polonia (3%), Germania si Malta (ambele cu 4,2%), Olanda (4,3%), 

Bulgaria (4,4%), Slovenia (4,8%) si Romania (5,2%). La polul opus se situeaza 

Spania (14,5%) si Letonia (10,1%). 

 

Eurostat estimeaza ca in zona euro aproximativ 12,685 milioane de persoane (din 

totalul populatiei estimat la 330 de milioane) erau in somaj in cursul lunii iunie, cu 

203.000 mai multe decat in mai. 

 

In iunie, 2,962 milioane de tineri din UE nu erau angajati, din care 2,360 milioane 

erau in zona euro. In randul femeilor din UE, rata somajului era de 7,5% in iunie, 

in crestere de la 7,3% in mai, in timp ce in randul barbatilor rata somajului era de 

6,7% in iunie, fata de 6,6% in mai. 

(Sursa: ziare.com) 

https://www.agerpres.ro/politica/2020/07/30/biroul-permanent-al-psd-ilfov-a-fost-dizolvat-presedinte-interimar-al-organizatiei-a-fost-numit-viorel-iordache--548726
https://ziare.com/stiri/coronavirus/


 

CNSLR Fratia | Revista Presei 31 iulie 2020 4 

 

 Sindicalist STB, despre normele de amenzi zilnice pe care trebuie se le emita 

controlorii: "Au un cod al lor, aparte, de a da amenzi la victime sigure" 

Presedintele Sindicatului Transpublic din cadrul Societatii de Transport Bucuresti 

(STB), Valer Ciobanescu, a vorbit despre neregulie din cadrul STB, dupa ce un 

angajat care trebuia sa verifice modul in care sunt respectate masurile de preventie 

a transmiterii coronavirusului in autobuzele si tramvaiele din Capitala, a fost 

fotografiat purtand masca sub barbie intr-un mijloc de transport in comun. Barbatul 

este in prezent cercetat disciplinar. 

 

Sindicalistul, care a fost timp de 25 de ani sofer de autobuz, a declarat 

pentru RFI ca exista o norma, conoscuta doar la nivel intern, potrivit careia 

controlorii trebuie sa emita obligatoriu minim sase amenzi pe zi, indiferent daca 

pasagerii merita sau nu sa fie sanctionati. 

 

"Normele astea, pe care ei nu le recunosc, inseamna sase sau zece amenzi pe zi, 

depinde cum sunt impuse. Repet. Ei nu recunosc acest lucru. Dar exista. Au un cod 

al lor, aparte, de a da amenzi la victime sigure, sa isi ia amenda chiar daca e calator 

pe bune. Ei trebuie sa isi completeze norma si prin amenzi ilegale. 

 

Adica, ai urcat in autobuz, ai validat calatoria si iti gaseste ceva sa te amendeze 

chiar sunteti in regula. Dumneavoastra cand primiti o amenda ilegala trebuie sa o 

contestati in instanta. Va arde pentru 50 de lei sau 500 de lei cat e amenda sa va 

plimbati prin instanta? Nu va mai arde.", explica Valer Ciobanescu pentru sursa 

citata. 

Sindicalistul sustine ca prezentarea cartii de identitate controlorului este ilegala. 

Doar politistii ar fi indreptatiti sa aibe acces la datele cu caracter personal. 

 

"Am mai vazut ca au facut actiuni cu jandarmi, cu politia locala. Dintr-astea 

trebuie facute mai mereu, nu o data pe luna si nu numai pe linii mai rare. Sa se 

duca pe linii foarte aglomerate unde nu se valideaza calatoriile. Una la mana, 

aceste actiuni nu sunt bine organizate. 

 

 

https://ziare.com/stiri/stb/
https://ziare.com/stiri/transport/
https://www.rfi.ro/social-123544-poza-deschide-cutia-pandorei-stb-bucuresti?fbclid=IwAR0CFaz1WrCO-s_pxxhZkDQWWZsiFaEfZgPUBJ4Yl46QR0zTYtt00DMfPd4
https://ziare.com/stiri/victime/
https://ziare.com/stiri/amenda/
https://ziare.com/stiri/instanta/
https://ziare.com/stiri/jandarmi/
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In al doilea rand, ei ca si controlori functioneaza in ilegalitate. Conform legii datele 

cu caracter personal nu trebuie date. Cartea de identitate o dati doar politistului. 

Doar politistul are dreptul sa va ceara buletinul.", spune Valer Ciobanescu. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 2.000 de români din afara ţării s-au înregistrat pentru votul la alegerile 

parlamentare. Ce documente sunt necesare pentru înscriere 

2.000 de cetăţeni români cu drept de vot din afara ţării s-au înregistrat până joi pe 

portalul www.votstrăinătate.ro pentru alegerile parlamentare din acest an, 

informează Autoritatea Electorală Permanentă. 1.393 dintre aceştia au optat pentru 

votul prin corespondenţă, iar 607 pentru votul la secţie. 

Înregistrarea ca alegător prin corespondenţă sau la o secţie de votare a demarat pe 1 

aprilie şi se va încheia odată cu expirarea a 15 zile de la data începerii perioadei 

electorale, reaminteşte AEP într-un comunicat. 

Preşedintele AEP, Constantin-Florin Mituleţu-Buică, reiterează apelul său către 

românii din străinătate să opteze "pentru votul prin corespondenţă, ca modalitate 

sigură şi comodă de vot la distanţă, fără cozi, fără deplasări, fără costuri şi fără 

riscuri, mai ales în contextul incertitudinii legate de evoluţia evoluţia pandemiei de 

coronavirus" 

AEP menţionează că a constatat, în decursul procedurilor de prelucrare a cererilor 

transmise pe portalul www.votstrainatate.ro, o serie de erori frecvente comise de 

alegători, cele mai multe dintre acestea vizând tipul şi valabilitatea actelor de 

identitate transmise, modul de completare a numelui şi prenumelui, claritatea 

scanurilor ataşate şi legalitatea documentelor de şedere în alte ţări. 

Pentru a veni în sprijinul românilor din afara ţării care doresc să se înregistreze pe 

portalul www.votstrăinătate.ro, AEP precizează că actul de identitate românesc 

utilizat la înregistrare trebuie să fie acceptat de legislaţia românească. 

 

http://www.votstrăinătate.ro/
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AEP precizează că actul de identitate românesc utilizat la înregistrare trebuie să fie 

acceptat de legislaţia românească - cartea de identitate; cartea electronică de 

identitate; cartea de identitate provizorie; buletinul de identitate; paşaportul 

diplomatic; paşaportul diplomatic electronic; paşaportul de serviciu; paşaportul de 

serviciu electronic; paşaportul simplu; paşaportul simplu electronic; paşaportul 

simplu temporar. 

Autoritatea atenţionează şi că certificatul de naştere şi titlul de călătorie nu fac 

parte din categoria documentelor de identitate. 

AEP precizează şi că actul de identitate utilizat trebuie să fie valabil, numele şi 

prenumele trebuie să fie scrise întocmai ca în actul de identitate, scanul 

documentelor ataşate trebuie să fie complet şi vizibil integral, iar documentul de 

şedere în străinătate trebuie să fie prevăzut în lista din Ordinul ministrului 

afacerilor externe 1627/2019. De asemenea, atrage atenţia că chiar dacă în paşaport 

este menţionată ţara de domiciliu sau reşedinţă, este necesară transmiterea unuia 

dintre documentele care atestă şederea în străinătate, specific pentru fiecare ţară, 

conform Ordinul ministrului afacerior externe 1627/2019, care poate fi accesat la 

următorul link:  

 https://www.mae.ro/sites/default/files/file/ordin_1627_din_2019_anexe.pdf. 

Toate informaţiile privind procedura de înscriere cu una dintre cele două opţiuni de 

vot sunt disponibile pe portalul www.votstrainatate.ro la următoarele linkuri:  

https://www.votstrainatate.ro/Mesaj/PrezentareVotCorespondenta  

https://www.votstrainatate.ro/Mesaj/PrezentareVotSectie 

Întrebările şi sesizările legate de procedura de preînregistrare şi înscriere pot fi 

transmise la adresa de e-mail contact@votstrainatate.ro. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 

 

https://www.mae.ro/sites/default/files/file/ordin_1627_din_2019_anexe.pdf
https://www.votstrainatate.ro/Mesaj/PrezentareVotCorespondenta
https://www.votstrainatate.ro/Mesaj/PrezentareVotSectie
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 Videoconferinţă pe tema rolului centrelor de inovare digitală în 

implementarea Programului Europa Digitală 

Autoritatea pentru Digitalizarea României (ADR) şi Ministerul Economiei, 

Energiei şi Mediului de Afaceri (MEEMA) organizează, vineri, o videoconferinţă 

de informare privind rolul centrelor de inovare digitală în implementarea viitorului 

Program Europa Digitală, intitulat European Digital Innovation Hubs - Boosting 

the digital transformation process. 

 

Potrivit unui comunicat al ADR, la eveniment au fost invitaţi prim-ministrul 

Ludovic Orban, preşedintele Autorităţii pentru Digitalizarea României, Sabin 

Sărmaş, secretarul de stat în cadrul Ministerului Economiei, Energiei şi Mediului 

de Afaceri Liviu Rogojinaru, vicepreşedintele Autorităţii pentru Digitalizarea 

României, Octavian Oprea, precum şi reprezentanţii Direcţiei Generale Connect a 

Comisiei Europene. 

 

Invitaţii vor aborda subiecte legate de procesul de selecţie a centrelor de inovare 

digitală pentru reţeaua europeană şi posibilităţi de finanţare şi rolul centrelor în 

procesul de redresare economică. 

 

Autoritatea pentru Digitalizarea României organizează această videoconferinţă cu 

scopul de a susţine crearea unor centre de inovare digitală puternice, care să poată 

performa în competiţia europeană în care vor intra ulterior. 

 

Provocările actuale generate de pandemia COVID-19 au evidenţiat importanţa 

majoră a digitalizării economiei şi a societăţii în ansamblu, reconfirmând totodată 

necesitatea unui dialog eficient între instituţiile publice şi ceilalţi actori din mediul 

privat, mediul academic şi societatea civilă, notează ADR. 

 

În acest sens, activitatea centrelor de inovare digitală este fundamentală pentru 

crearea şi menţinerea unui ecosistem digital dinamic, care să stimuleze 

transformarea digitală la nivelul economiei naţionale, venind în sprijinul şi 

beneficiul companiilor, cetăţenilor şi administraţiei publice. 
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În Europa, doar una din cinci companii este digitalizată la un nivel înalt. În 

contextul în care Uniunea Europeană urmăreşte să devină mai competitivă la nivel 

global, valorificând oportunităţile tranziţiei digitale, centrele de inovare digitală 

vor fi actori principali pentru impulsionarea acestui proces, se menţionează în 

comunicatul ADR. 

 

Obiectivul este de a sprijini sectorul public şi companiile, în special întreprinderile 

mici şi mijlocii, în implementarea soluţiilor digitale performante, bazate pe noi 

tehnologii cum ar fi inteligenţa artificială, blockchain sau calculul de înaltă 

performanţă, care să răspundă nevoilor specifice ale diferitelor sectoare 

economice.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Tranzactiile online in crestere cu 44% in primul semestru din 2020 

Numarul tranzactiilor online s-a majorat cu 44% in primele sase luni ale anului, 

fata de aceeasi perioada din 2019, in timp ce valoarea comenzilor a crescut cu 62% 

in acelasi interval de referinta, arata datele centralizate pe MerchantPro, platforma 

locala SaaS de eCommerce. 

 

"La nivelul celor aproximativ 1.500 de magazine din Romania active pe platforma 

MerchantPro, numarul tranzactiilor a crescut in luna iunie cu aproximativ 50% fata 

de perioada similara din 2019. Din perspectiva valorica, dinamica este mult mai 

mare, cresterea inregistrata fiind de 95% fata de iunie 2019. Se remarca o dinamica 

speciala si in evolutia cifrelor de la saptamana la saptamana, in perioada 15-21 

iunie cresterea fiind de 182% fata de perioada similara a anului trecut. De 

asemenea, pe intregul interval ianuarie – iunie 2020 se observa o crestere de 44% 

in numarul comenzilor, respectiv de 62% in valoarea acestora, fata de perioada 

similara a anului trecut. Totodata, valoarea medie pe comanda a crescut cu 12% in 

intervalul mentionat", se mentioneaza intr-un comunicat de presa. 

 

Magazinele online active care utilizeaza platforma MerchantPro in Romania au 

listate un numar total de peste cinci milioane de produse. 

https://ziare.com/afaceri/magazine/
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MerchantPro a raportat, in 2019, o cifra de afaceri de 500.000 de euro, in crestere 

cu 15% fata de anul anterior. 

 

MerchantPro este noua identitate a platformei autohtone ShopMania Biz, ce este 

folosita la nivel regional. Peste 5.000 de magazine online i-au utilizat 

functionalitatile in cei peste 10 ani de prezenta pe piata. 

 

ShopMania Net a avut o cifra de afaceri de un milion de euro, in 2019. Compania 

opereaza comparatorul de preturi Shopmania.ro si platforma de e-commerce 

MerchantPro, care reprezinta 50% din business. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Programul „Lapte şi corn“, suspendat temporar, depinde de o strategia 

guvernului: E nevoie de centre de colectare, depozitare şi distribuirea laptelui 

acasă copiilor care fac şcoală online 

Laptele UHT şi produsele lactate fermentate (iaurt, sana) distribuite în ambalaje de 

200 ml către elevii şi copiii de grădiniţă reprezintă 6% din producţia totală a 

sectorului, iar lipsa programului „Lapte şi corn“ afectează negativ piaţa. 

Programul naţional „Lapte şi corn“, suspendat temporar din cauza pandemiei de 

COVID-19, ar putea avea de suferit şi în următorul an şcolar, deoarece ministrul 

educaţiei susţinea recent că în cel mai bun scenariu unii elevi vor fi la şcoală şi alţii 

vor urmări cursurile în sistem online. Astfel, producătorii de lapte care au contracte 

cu statul consideră că este nevoie de centre de colectare, depozitare şi distribuirea 

laptelui acasă copiilor care fac şcoală online. 

În 2019-2020 au fost înscrişi 2,8 milioane de elevi şi copii de grădiniţă, iar 

săptămânal au fost distribuite 5 milioane de porţii de lapte. Din cauza suspendării 

programului, producătorii au rămas cu porţiile pe stoc. Astfel, un milion au mers 

către Crucea Roşie, iar patru milioane au fost distruse, potrivit jucătorilor din 

domeniul lactatelor. 

(Sursa: zf.ro) 
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 Comisia Europeană îndeamnă România să folosească fondurile React-Eu, în 

valoare totală de 48 mld. euro 

Comisia Europeană îndeamnă statele membre, prin scrisori adresate fiecărei ţări în 

parte, inclusiv României, să utilizeze fondurile din programul React-EU, în valoare 

de 47,5 mld. euro. Fondurile pot fi folosite pentru susţinerea locurilor de muncă, 

pentru sprijinirea IMM-urilor, a familiilor cu venituri mici, transmit reprezentanţii 

Comisiei Europene.  

„Resursele din cadrul iniţiativei REACT-EU vor avea o importanţă crucială în 

următorii 3 ani pentru redresarea economiei care suferă efectele crizei provocate de 

coronavirus. Le recomandăm statelor membre să profite de această ocazie în modul 

cel mai productiv şi eficient pentru o redresare solidă, verde, digitală şi 

caracterizată prin coeziune“, a  declarat Elisa Ferreira, comisar european.  

(Sursa: zf.ro) 

 

 Surpriza lunii iunie: încasările din TVA au fost la acelaşi nivel cu cel din 

iunie 2019. Consumul şi-a revenit mai repede decât estimările iniţiale 

Încasările din TVA şi-au revenit de la o scădere de 82% în martie 2020 faţă de 

martie 2019 la stagnare în iunie 2020 faţă de iunie 2019, ca urmare a revenirii 

consumului şi a cheltuielilor populatiei. 

Încasările la bugetul de stat din TVA au fost în luna iunie 2020 de 5,3 mld. lei, la 

acelaşi nivel cu încasările din TVA în luna iunie 2019. Este prima lună din martie, 

de la începutul pandemiei, când încasările la bugetul de stat din TVA nu au scăzut. 

Analiştii economici sunt de părere că încasările la bugetul de stat din TVA se vor 

menţine pe un trend ascendent, în măsura în care operatorii economici au început 

să-şi reia activitatea. 

„Este posibil să avem o tendinţă cel puţin de păstrare a nivelului de încasare de 

TVA sau chiar o creştere. Am văzut că unii operatori au repornit activităţile. Partea 

cel mai puţin păcută este că toată lumea aşteaptă ceva.  
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Dacă apare un mic impuls care să pună în mişcare rotiţele economiei, putem 

reîncepe activitatea într-un ritm mai alert“, a declarat pentru ZF Adrian Benţa, con-

sultant fiscal. 

În martie 2020 încasările din TVA la bugetul de stat au scăzut cu 82%, până la 780 

mil. lei. Adrian Benţa mai spune că mulţi agenţi economici au plătit în mai dările 

către stat, chiar dacă puteau opta pentru amânarea acestor plăţi, în condiţiile în care 

s-ar aduna o povară prea mare până la sfârşitul lunii octombrie, când expiră amâna-

rea plăţii impozitelor pentru companii. „În martie a fost dată Ordonanţa 30 şi 29 

prin care toate datoriile scadente după 21 martie aveau prorogat termenul de plată 

la 30 de zile după încetarea stării de urgenţă. Prin urmare, foarte mulţi operatori 

economici nu au plătit TVA la timp, pentru că nu ştia nimeni ce se întâmplă. Apoi 

şi-au dat seama că nu e bine să adune datorii şi încet-încet au plătit.“ 

Statul a încasat, de la începutul anului, 25,4 mld. lei din TVA, în scădere cu aproa-

pe 16% faţă de încasările de 30,1 mld. lei din primele şase luni din 2019. În aprilie, 

statul a încasat din TVA 3,65 mld. lei, în scădere cu 17% faţă de aprilie 2019, iar în 

mai au venit la bugetul de stat 4,2 mld. lei, în scădere cu 19% faţă de mai 2019. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Unul din 3 români are dubii cu privire la existenta coronavirusului, iar 12% 

dintre noi cred că este o invenție (sondaj) 

Circa 55% dintre români cred în existența noului coronavirus, 33% au dubii cu 

privire la existenta acestuia și 12% cred că este o invenție, arată un studiu efectuat 

de compania de cercetare de piață Novel Research, la inițiativa Provident Financial 

România. Percepția diferă în funcție de localitatea de reședință - astfel, dacă în ce 

privește românii din zona urbană procentul celor care cred că virusul este o 

invenție este de puțin peste 7%, în mediul rural procentul este dublu, de peste 16%. 

Studiul a fost efectuat în perioada 15-22 iulie, pe un eșantion reprezentativ de 

1.003 persoane. 

Întrebați despre încrederea pe care o au în sursele de informare, majoritatea 

românilor spun că au încredere în discuțiile cu prietenii și familia (56,5%), apoi în 

discuțiile cu colegii (37.9%) sau în comunicatele Guvernului (36,2%). 
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Românii manifestă cea mai mare lipsă de încredere în ce privește informațiile de la 

celebrități, vloggeri sau bloggeri (43,5), social media (32,5%) și TV (28,5%). 

 

Indiferent de percepția asupra noului coronavirus, toți respondenții au constatat 

efectele contextului creat de COVID-19 asupra vieții lor. Aproape 60% dintre 

români spun că cel mai mare impact negativ a fost resimțit în ce privește planurile 

de vacanță și călătoriile. Peste 55% au afirmat că efectele negative ale crizei 

COVID s-au văzut și în viața socială. În același timp, un număr apropiat de români 

au constatat un impact negativ și asupra finanțelor personale sau ale familiei, dar și 

asupra siguranței personale. Criza COVID-19 nu a schimbat însă, pentru 

majoritatea românilor, evoluția dezvoltării personale sau profesionale ori viața de 

familie sau de cuplu. 

 

Românii sunt preocupați pentru cum vor evolua lucrurile în următorul an și cele 

mai mari riscuri identificate sunt: creșterea rapidă a numărului de infecții (52,9%), 

revenirea la starea urgență (42,7) sau atingerea capacității maxime a spitalelor 

(39,9%). În ce privește infectarea cu COVID-19, mai puțin de un sfert cred că 

există riscul ca asta să li se întâmple lor și sub 20% se tem că s-ar putea să-și 

piardă locul de muncă. 

 

Pe de altă parte, aproape jumătate dintre români nu întrevăd schimbări ale vieții pe 

care o duc acum. Aproape o treime sunt însă optimiști și cred că viața lor de peste 

jumătate de an va fi mai bună decât cea de acum. La polul opus sunt cei aproape 

23% dintre români care sunt pesimiști și cred că viața lor va fi mai rea decât în 

acest moment. 

 

Eșantionul de 1.003 persoane a fost selectat aleatoriu din rândul populației adulte 

din România (18 ani+), folosind cote, cu o marjă de eroare de ± 3%. 

(Sursa: hotnews.ro) 
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 Sporurile pentru personalul militar si MAI intra in vigoare incepand de joi, 

30 iulie 

Legea privind sporurile salariale pentru personalul militar, politistii, politistii de 

penitenciare, precum si personalul civil din sistemul de aparare, ordine publica 

si securitate nationala cu acces la informatii clasificate ca secret de stat intra in 

vigoare incepand de joi. 

 

"Personalul militar, politistii, politistii de penitenciare, precum si personalul civil 

din sistemul de aparare, ordine publica si securitate nationala care ocupa o functie 

cu acces la informatii clasificate din clasa secret de stat beneficiaza de un spor la 

salariul de baza/solda de functie de pana la 25%, in conditiile stabilite prin ordin al 

ordonatorului principal de credite", prevede un articol care completeaza Legea- 

cadru nr. 153/2017 privind salarizarea personalului platit din fonduri publice. 

 

Conform noului articol, "categoriile de personal si marimea concreta a sporului se 

stabilesc in functie de locul de munca si certificatul/avizul de securitate detinut, 

obtinut potrivit legii, precum si de nivelul de secretizare al informatiilor la care 

persoana are acces". 

Propunerea legislativa de modificare a Legea- cadru nr. 153/2017 privind 

salarizarea personalului platit din fonduri publice a apartinut 

senatorului PSD Serban Nicolae, deputatului PSD Mihai Weber si 

deputatului ALDE MArius Gheorghe - Surgent. 

 

Initiatorii afirma, in expunerea de motive, ca sporul pentru gestionarea datelor si 

informatiilor clasificate prevazut in lege pentru personalul Consiliului Concurentei, 

Oficiului National penturu Prevenirea si Combaterea Spalarii Banilor, Agentiei 

Nationale pentru Integritate, Oficiului Registrului National al Informatiilor Secrete 

de Stat si Curtii de Conturi nu este metionat si in cazul "familiei ocupationale 

Aparare, ordine publica si securitate nationala", desi institutiile din Sistemul 

National de Aparare emit si gestioneaza informatii clasificate secret de stat. 

 

Proiectul a avut aviz nefavorabil din partea Consiliului Economic si Social, care a 

apreciat ca nu se justifica acest spor, intrucat "confidentialitatea si pastrarea 

secretului de serviciu constituie obligatie de serviciu". 

https://ziare.com/stiri/securitate/
https://ziare.com/psd/
https://ziare.com/serban-nicolae/
https://ziare.com/alde/
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Guvernul nu a sustinut propunerea legislativa, afirmand, in septembrie 2018, sub 

semnatura premierului Viorica Dancila, ca aplicarea ei are "un impact financiar 

semnificativ". 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Comisia Europeană aprobă o nouă denumire protejată pentru un vin din 

România 

Comisia Europeană a aprobat joi cererea pentru includerea vinului ''Adamclisi'' din 

România în Registrul european al produselor cu ''denumire de origine protejată" 

(DOP), se arată într-un comunicat al Executivului comunitar, citat de Agerpres. 

Astfel, vinul "Adamclisi" va fi inclus pe lista celor 1.170 de vinuri înregistrate deja 

cu ''denumire de origine protejată". 

Vinurile produse sub numele "Adamclisi" pot fi albe, roşii sau rose, produse într-o 

zonă cu o tradiţie îndelungată în cultivarea viţei de vie - Dobrogea - în Estul 

României, între Marea Neagră şi Dunăre. 

Caracteristicile solului şi ale climei produc vinuri care au în general arome de 

fructe.  

În registrul de produse european au mai fost incluse - magiunul de prune 

Topoloveni, salamul de Sibiu, telemeaua de Ibăneşti, novacul afumat din Ţara 

Bârsei, scrumbia de Dunăre afumată, cârnații de Pleșcoi, telemeaua de Sibiu. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Romania domina regiunea in ceea ce priveste Fortele Aeriene, sustin 

analistii militari sarbi 

Potrivit lui Milan Galovic, analist militar la publicatia sarba Politika, Romania 

domina regiunea deoarece "detine aeronave F-16 si, in baza cooperarii cu Israelul, 

si-a modernizat aeronavele MiG-21". 

 

 

https://ziare.com/vasilica-viorica-dancila/
https://www.agerpres.ro/
https://www.madr.ro/industrie-alimentara/sisteme-de-calitate-europene-si-indicatii-geografice/produse-agricole-si-alimentare.html
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Expertul sarb face referire si la LanceR, construit si modernizat in colaborare cu 

compania Elbit din Israel la Aerostar Bacau, potrivit 

publicatiei DefenseRomania.ro. Romania opereaza 12 avioane F-16, urmand sa 

primeasca inca cinci avioane. 

 

Galovic e de parere, in ceea ce priveste Fortele Aeriene, ca Belgradul are nevoie de 

aeronave care sa asigure suport aerian la sol si care sa vina in completarea 

avioanele MiG-29 operate de sarbi. 

 

In acest sens expertul considera ca Serbia ar putea achizitiona avioane americane 

A-10 Thunderbolt II ori rusesti Su-25. 

 

Acesta a adaugat ca Serbia, proportional cu numarul de locuitori si dimensiunile 

statului, se numara printre cele mai importante forte armate din regiune. "Cu 

exceptia Romaniei care este mult mai mare si are o Armata mai puternica, bine 

echipata, cu un mixt tehnologic intre echipamente sovietice si tehnica militara 

moderna occidentala", afirma Galovic care precizeaza insa ca din punct de vedere 

al numarului de tancuri modernizate, Serbia este prima in regiune. 

 

El e de parere ca Armata Serbiei poate fi comparata cu cea a Bulgariei, precizand 

ca bulgarii sunt inca dependenti de tehnica militara sovietica. 

 

Analizand Fortele Aeriene, expertul militar a transmis ca state precum Slovenia, 

Muntenegru, Macedonia de Nord si Albania se bazeaza pe NATO pentru 

securitatea aeriana, in timp ce aviatia Croatiei este "in agonie". Galovic e de parere 

ca aparatele croate MiG-21 si-au epuizat resursele, iar procesul de intretinere, 

reparare si actualizare ale acestora in Ucraina se desfasoara lent. 

 

Bulgaria a semnat un contract cu SUA pentru livrarea a opt avioane F-16 noi, 

pentru aproximativ 1,12 miliarde de euro. Insa potrivit datelor oficiale, primele 

patru F-16 vor ajunge sub comanda Sofiei in 2023, iar mai apoi urmatoarele 

avioane F-16 vor fi livrate Bulgariei in 2024. In urma acestei achizitii Sofia 

intentioneaza sa vanda aparatele MiG-29. 

 

 

https://www.defenseromania.ro/analist-militar-sarb-romania-domina-regiunea-in-ceea-ce-prive-te-for-ele-aeriene_604554.html
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Galovici concluzioneaza si spune ca Serbia a procedat foarte corect cand a acceptat 

donatiile din Rusia si Belarus a aeronavelor MiG-29, avand in vedere cat investesc 

in aviatie celelalte state din regiune. Avioanele donate sarbilor vor fi operationale 

cel putin pana in 2030. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Romanii din Ucraina cer ajutorul autoritatilor de la Bucuresti pentru 

mentinerea invatamantului in limba materna in scolile din regiunea Odesa 

Reprezentantii romanilor din Ucraina au solicitat intr-o scrisoare ministrilor 

Educatiei si Externelor de la Bucuresti sa-si contacteze de urgenta omologii de la 

Kiev in legatura cu intentia autoritatilor de a trece la "cotele lingvistice ucrainene" 

de la 1 septembrie, care ar urma sa inlocuiasca in scolile din regiunea Odesa "limba 

moldoveneasca", o limba despre care autorii scrisorii afirma ca este inexistenta. 

 

Ei mai sustin si ca este de fapt un artificiu pentru a nu utiliza denumirea de "limba 

romana", ceea ce ar implica amanarea aplicarii masurii pentru 2023. De asemenea, 

argumenteaza ca Initierea unui dialog constructiv cu partea ucraineana ar evita 

un proces nedorit in instanta cu autoritatile ucrainene, "dar care s-ar impune in 

conditiile in care nu se va putea clarifica situatia in urmatoarele doua saptamani". 

Ei sustin ca inca nu au primit un raspuns al autoritatilor de la Bucuresti. In mod 

similar, romanii din Ucraina s-au adresat si autoritatilor din Republica Moldova, 

repectiv ministrului Educatiei, Culturii si Cercetarii, de la care au primit un raspuns 

in 29 iulie. Pe aceeasi tema s-au adresat si ministrului Educatiei din Ucraina, caruia 

i-au cerut sa renunte la denumirea "limba moldoveneasca".. 

 

Romanii din Ucraina, in scrisoarea adresata ministrilor Educatiei si de Externe de 

la Bucuresti: Se impune implicarea directa si cu celeritate a autoritatilor din 

R.Moldova si Romania, in special a ministerelor educatiei, astfel incat sa se 

impiedice trecerea la cotele lingvistice ucrainene a scolilor din regiunea Odesa de 

la 01.09.2020, pe motiv ca predarea in aceste scoli se efectueaza in asa-numita 

limba moldoveneasca, adica intr-o limba care nu este a UE 

 

 

https://ziare.com/stiri/proces/
https://ziare.com/stiri/instanta/
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"Consiliul National al Romanilor din Ucraina, care intruneste 20 de organizatii ale 

comunitatii romanesti, apeleaza la bunavointa Domniilor Voastre pentru a 

interveni in problemele grave cu care se confrunta invatamantul romanesc din 

Ucraina. Dupa perioada regimului totalitar sovietic, care ne-a deportat si ne-a secat 

identitar, am nimerit intr-un alt regim, care a mostenit multe din sechelele 

trecutului. Incepand cu anul 1991, noile autoritati au luat decizii peste decizii care 

isi au un singur scop - asimilarea noastra si a altor minoritati nationale. 

Invatamantul in limba materna a fost mereu tinta preferata a atacurilor impotriva 

comunitatii", se arata in scrisoare. 

 

Romanii din Ucraina precizeaza ca prin Legea Educatiei din 05.09.2017 si Legea 

invatamantului obligatoriu secundar s-a stabilit trecerea scolilor nationale, din 

01.09.2020, la cote lingvistice ucrainene, insa, la presiunea forurilor internationale, 

Cabinetul de Ministri al Ucrainei, in 2018, a suspendat aplicarea acestor prevederi, 

pentru limbile tarilor-membre ale UE, cu 5 ani, respectiv incepand cu data de 

01.09.2023. 

 

"Aici au si aparut problemele cu scolile din Ucraina in care predarea se face in asa-

numita limba moldoveneasca, mai exact in scolile din regiunea Odesa. Precizam, 

in acest context, ca predarea in aceasta limba inexistenta se face doar in regiunea 

Odesa a Ucrainei si regiunea transnistreana separatista a R.Moldova. Sa retinem ca 

scolile noastre din regiunea Odesa au fost trecute - dupa cum era si firesc - la limba 

romana de predare in anul 1992, pentru ca in anul 1998 (imediat dupa incheierea 

tratatului politic de baza ucraineano-roman) sa revina (administrativ, evident) la 

asa-numita limba moldoveneasca", explica ei. 

 

Argumentele lor pentru trecerea la limba romana de predare sunt urmatoarele: 

- nici macar in R.Moldova nu se mai efectueaza predarea in asanumita limba 

moldoveneasca; 

- Curtea Constitutionala a R.Moldova, prin hotararea nr.36 privind interpretarea 

art.13 (alin.1) din Constitutie in corelatie cu Preambulul Constitutiei si Declaratia 

de Independenta a Republicii Moldova a statuat prevalarea Declaratiei asupra 

Constitutiei, respectiv faptul ca anume limba romana este limba oficiala a 

R.Moldova; 

https://ziare.com/stiri/autoritati/
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- colectivele pedagogice ale majoritatii scolilor din regiunea Odesa s-au adresat, in 

toamna anului 2019, catre Presedintele, PrimMinistrul si Ministrul Educatiei al 

Ucrainei cu rugamintea de a se reveni din nou la limba romana, astfel incat sa nu se 

treaca la cotele lingvistice ucrainene din 01.09.2020, ci din 01.09.2023; 

- toate acordurile incheiate intre R.Moldova si Ucraina, inclusiv intre ministerele 

educatiei, sunt in limbile ucraineana si romana; 

- Academiile de Stiinte ale Romaniei si R.Moldova au stabilit clar unitatea limbii 

romane, 

 

- in decizia de conformitate a Legii Educatiei din Ucraina cu obligatiile 

internationale ale Ucrainei, Comisia de la Venetia a mentionat, la pct.48, situatia 

particulara a persoanelor care se identifica ca moldoveni, a caror limba este aceeasi 

cu limba vorbita de minoritatea romana si, prin urmare, este limba oficiala a UE. 

Iar presedintele in exercitiu ucrainean de atunci a declarat oficial ca Ucraina va 

respecta hotararea Comisiei de la Venetia. 

 

"Precizam, de asemenea, ca trecerea la cotele lingvistice ucrainene din 01.09.2020 

nu doar ca ar afecta grav intreg sistemul de invatamant (atat cat a mai ramas), ci si 

ar perpetua programele diferite de invatamant la limba si literatura romana in 

regiunile Cernauti si Transcarpatica, pe de o parte, si la limba si literatura 

moldoveneasca, in regiunea Odesa, pe de alta parte. In aceste conditii, se impune 

implicarea directa si cu celeritate a autoritatilor din R.Moldova si Romania, in 

special ale ministerelor educatiei, astfel incat sa se impiedice trecerea la cotele 

lingvistice ucrainene ale scolilor din regiunea Odesa de la 01.09.2020, pe motiv ca 

predarea in aceste scoli se efectueaza in asa-numita limba moldoveneasca, adica 

intr-o limba care nu este a UE", scriu reprezentantii romanilor din Ucraina. 

 

" Va rugam insistent sa contactati de urgenta omologul Dvs. din Ucraina, pentru a 

nu permite distrugerea scolilor din regiunea Odesa (de la 01.09.2020) pe un motiv 

fals - predarea intr-o alta limba decat limba romana. Este timpul sa se treaca (mai 

exact sa se revina) oficial la limba romana de predare si in scolile din regiunea 

Odesa, dupa cum s-a procedat (din 1992) in regiunile Cernauti si Transcarpatia. De 

asemenea, consideram ca o buna si rapida coordonare a actiunilor cu ministerele de 

profil de la Chisinau, pentru acest caz, ar fi de un real folos. 
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Initierea unui dialog constructiv cu partea ucraineana ar evita un proces nedorit in 

instanta cu autoritatile ucrainene, dar care s-ar impune in conditiile in care nu se va 

putea clarifica situatia in urmatoarele doua saptamani", afirma Consiliul National 

al Romanilor din Ucraina. 

 

Eugen Patras, vicepresedinte al Centrului Cultural Roman "Eudoxiu Hurmuzachi" 

din Cernauti. acuza ca "Bucurestiul prefera sa taca". 

 

O scrisoare cu aceeasi tema a fost adresata de Asociatia Nalional-Culturala а 

Romanilor din regiunea Odesa,, BASARABIA" lui Igor Sarov, ministrul Educatiei, 

Culturii si Cercetarii din Republica Moldova, acesta raspunzand ca ministerul este 

ingrijorat si considera ca nu trebuie admise decizii care sa afecteze dreptul 

romanilor din Ucraina de a studia in limba romana 

 

"Ministerul Educatiei, Cultuгii si Cercetarii, de asemenea, este iпgгijоrаt de 

situalia creata si optam pentru neadmiterea unоr decizii, саге аr afecta interesele 

conationalilor nostri din гegiunile Odesa, Cemauti si Vinita de а studia in limba 

rоmana. Acest subiect а fost abordat in repetate raпduri, ре parcursul anilor 20l8-

2019, in саdrul Grupului соmuп de lucru, сrеаt la nivel de ministere ale educatiei 

din Republica Moldova si Uсrаiпа. Subiectul а fost abordat si ре parcursul 

vizitelor rерrеzепtапtiог Ministerului, organizate iп scolile din regiunile Cernauti 

si Odesa iп апul 2018", afirma ministrul. 

De asemenea, mentioneaza ca Ia 22 iulie 2020 au avut loc consultarile politice la 

nivelul Ministerelor de exteme ale Republicii Moldova si Ucrainei, subiectul fiind 

introdus ре agenda la initiativa partii moldovene. 

 

El mai anunta ca subiectul aplicarii din 1 sерtеmЬriе 2020 а Legii educatei din 

Ucraina va fi abordat si de catre Ministrul Afасеrilоr Exteme al Republicii 

Moldova in саdrul vizitei oficiale in Uсrаiпа, preconizata pentru 4 august 2020. 

 

Totodata, Ministeгul Educatiei, Culturii si Cercetarii а adresat о solicitare сatrе 

Ministeгul Invatamantului din Ucraina рriп саrе a solicitat rеluаrеа, in prima 

jumatate а lunii august 2020, а dialogului cu Partea ucraineana in cadrul Grupului 

соmuп de luсru. 

 



 

CNSLR Fratia | Revista Presei 31 iulie 2020 20 

 

"Subiectul prioritar ре Agenda discutiilor in cadrul reuniunii va tine de 

implementarea, in апul de studii 2020-202l, а Legii educatiei din Ucraina si 

рrоmоvаrеа intereselor conationalilor din regiunea Odesa de а studia in limba 

rоmana", precizeaza ministrul moldovean al Educatiei. 

 

Consiliul National al Romanilor din Ucraina s-a adresat Ministerului Educatiei de 

la Kiev, cerandu-i sa renunte la denumirea de "limba moldoveneasca" pentru a 

defini limba de predare in scolile din regiunea Odesa. 

 

Consiliul National al Romanilor din Ucraina, care cuprinde 20 de ONG-uri 

national-culturale si organe de presa ale comunitatii romanesti din Ucraina 

(regiunile Cernauti, Transcarpatica, Odesa si Kiev) s-a adresat Ministerul Educatiei 

si Stiintei al Ucrainei (ministrului ad-interim Skarlet Serhii) cu cererea sa se 

renunte la glotonimul de "limba moldoveneasca" referitor la scolile din regiunea 

Odesa, solicitand Guvernului de la Kiev sa respecte recomandarile Comisiei de la 

Venetia si sa amane perioada de implementare a legilor educatiei in sfera 

lingvistica din anul 2020 pana in 2023, potrivit unui comunicat al CNRU, citat de 

Agentia BucPress. 

 

"In contextul implementarii Legii Educatiei si a Legii invatamantului mediu 

secundar, de la 1 septembrie 2020 aceste scoli (cele romanesti din regiunea Odesa - 

n.red.) risca sa fie trecute la limba ucraineana de predare, cu pastrarea unei parti a 

materiilor in limba materna, conform cotelor stabilite prin lege. In acelasi timp, 

implementarea noii legislatii educationale, pe care o respingem in mod categoric, 

privind scolile cu predare in limba romana, care este limba a UE, se va produce 

incepand cu anul 2023. Astfel, copiii care vorbesc aceeasi limba, divizata in mod 

artificial in romana si moldoveneasca, vor avea un acces diferit, neegal, la educatie 

in limba materna", se spune in memoriu. 

 

CNRU subliniaza ca Ucraina, ca stat proeuropean, ar trebui sa renunte la un 

asemenea cliseu comunist - "limba moldoveneasca", fata de care au protestat atat 

Academia Romana, cat si Academia de Stiinte a R.Moldova. 
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Ei argumenteaza ca "in R.Moldova predarea in scoli se efectueaza in limba 

romana; totodata in Declaratia de Independenta a statului vecin postsovietic se 

mentioneaza ca limba oficiala a R.Moldova este limba romana, iar Curtea 

Constitutionala a R.Moldova, prin decizia sa din 05.12.2013, fapt mentionat si de 

catre Comisia de la Venetia, a statuat ca, Declaratia de Independenta prevaleaza 

asupra Constitutiei R.Moldova". 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Românii nu vor mai putea călători în scop turistic în Danemarca începând 

de sâmbătă, 1 august. În cazul altor motive pentru care se intră în țară se 

impune carantină de 14 zile. 

Ambasada României din Copenhaga anunță că autoritățile daneze au modificat 

condițiile de călătorie în Danemarca în contextul COVID-19. 

Comunicatul oficial: 

Pe fondul evoluției negative a situației epidemiologice din România, de sâmbătă, 1 

august 2020, ora 00:00, se vor aplica noi condiții de călătorie în Danemarca în 

context COVID-19. 

1. Cetățenii români vor putea continua să călătorească în Danemarca în baza listei 

”motivelor întemeiate” elaborate de autoritățile daneze competente (la fel ca până 

în prezent), ÎNSĂ NU VOR MAI FI ACCEPTATE CĂLĂTORIILE ÎN SCOP 

TURISTIC/în baza rezervării a 6 nopți de cazare. Pentru informații detaliate 

privind lista ”motivelor întemeiate”, vă recomandăm să 

consultați http://copenhaga.mae.ro/local-news/2343. 

2. Intrarea cetățenilor români pe teritoriul Danemarcei va fi permisă FĂRĂ 

prezentarea unui test COVID-19. Totuși, persoanelor care prezintă simptome clare 

de infecție (de exemplu, tuse uscată și febră) nu le va fi permisă intrarea. 

3. Persoanelor care sosesc din România li se va RECOMANDA FERM O 

PERIOADĂ DE CARANTINĂ TIMP DE 14 ZILE la întoarcerea în Danemarca. 

http://copenhaga.mae.ro/local-news/2343.
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4. Tranzitarea Danemarcei va fi permisă, în continuare, doar în următoarele 

condiții: deplasare în scop turistic într-o altă țară decât Danemarca (va fi solicitată 

dovada unei rezervări la o unitate de cazare din afara Danemarcei); deplasare în 

baza listei ”motivelor întemeiate” într-o altă țară decât Danemarca. Persoanelor cu 

simptome clare de infecție (de exemplu, tuse uscată și febră) nu le va fi permis să 

tranziteze Danemarca. 

5. Cu privire la recomandările de călătorie emise de Ministerul danez al afacerilor 

externe privind plecările din Danemarca, în condițiile în care România a fost 

plasată pe lista țărilor ”închise”, gradul de risc a fost ridicat la ”portocaliu” 

(evitarea călătoriilor nenecesare). 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Bulgaria relaxează condițiile pentru intrarea în țară a cetățenilor români. A 

fost eliminată declarația pe proprie răspundere. 

Ministerul Afacerilor Externe anunță că autoritățile bulgare au adoptat noi măsuri 

privind condițiile de intrare pe teritoriul Bulgariei. Astfel, ”potrivit ordinului 

ministrului sănătății bulgar, intrat în vigoare la data de 28 iulie 2020, cetățenii 

români care sosesc din România nu trebuie să mai prezinte declarația pe proprie 

răspundere prin care confirmau că au luat cunoștință și își asumă riscurile privind 

îmbolnăvirea cu COVID-19 și se obligau să respecte măsurile anti-epidemiologice 

aplicabile pe teritoriul Bulgariei”, se arată în comunicatul MAE. 

În acest context, MAE subliniază că, la acest moment, nu există condiții speciale 

sau alte măsuri obligatorii privind regimul de intrare și tranzit pe teritoriul 

Bulgariei pentru cetățenii care sosesc din România. 

(Sursa: biziday.ro) 
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 Decizie îngrijorătoare a ONU: Guvernele pot interzice protestele pe motive 

de sănătate publică 

Poliția olandeză încearcă să îndepărteze protestatarii care manifestează împotriva 

măsurilor de restricție anti-coronavirus. Foto: Profimedia 

Guvernele au dreptul să restricționeze protestele și demonstrațiile pe motive de 

sănătate publică, în mod rezonabil, a concluzionat comitetul pentru drepturile 

omului de la Organizația Națiunilor Unite, în condițiile în care protestele care au 

loc în acest moment pe glob riscă să devină focare de infecție, relatează The 

Guardian. 

Comitetul și-a formulat propria interpretare legală în condițiile în care există un vid 

în ce privește normele internaționale. Convenția Internațională asupra Drepturilor 

Politice și Civile, semnată de 173 de țări, inclusiv Statele Unite ale Americii și 

China, a permis în totdeauna ca restricții să fie puse asupra protestelor pașnice pe 

motive de sănătate publică, iar acest nou document confirmă acest fapt. 

„Pentru protejarea sănătății publice, restricții ar putea fi impuse în mod 

excepțional, spre exemplu, acolo unde există o epidemie de boală infecțioasă iar 

astfel de adunări sunt periculoase”, se arată în raport. 

Autorul său, Christof Heyns, spune că aceste restricții nu ar trebui folosite 

discreționar, ci doar acolo unde situația epidemică face necesară folosirea lor. 

„Această motivație, de limitare a răspândirii bolilor, nu ar trebui folosită și abuzată 

ca pretext pentru a reduce la tăcere protestele și opoziția”, a adăugat el. 

Heyns mai spune că această interpretare legală are ca intenție „să stabilească 

regulile jocului nu doar pentru protestatari dar și pentru forțele de ordine”. În 

termeni mai generali, un sumar al documentului arată că „statele nu sunt 

îndreptățite și au o datorie să nu interzică, blocheze sau perturbe adunări publice 

fără o justificare convinătoare”. 

 

 

 

https://www.theguardian.com/world/live/2020/jul/30/coronavirus-live-news-brazil-sees-record-daily-cases-as-hong-kong-on-brink-of-large-scale-outbreak?page=with:block-5f22ac428f08bb96099b5739#block-5f22ac428f08bb96099b5739
https://www.theguardian.com/world/live/2020/jul/30/coronavirus-live-news-brazil-sees-record-daily-cases-as-hong-kong-on-brink-of-large-scale-outbreak?page=with:block-5f22ac428f08bb96099b5739#block-5f22ac428f08bb96099b5739
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Asupra problemei legate de purtarea măștii în Hong Kong, protestatarii fiind 

acuzați că folosesc măștile pentru a își ascunde fețele și a comite ilegalități, 

motivând apoi situația epidemică, Heyns a spus că protestatarii au dreptul să poarte 

masca, fără repercursiuni sau interpretări. 

(Sursa: Digi 24) 

 


